



دائرة الجمارك
Customs Department

حكومة رأس الخيمة
Government of Ras Al Khaimah

Ref.: HO 19\3\2020\

Date: 24th January 2020

الرقم: م ر 2020/3/19 / 1102

التاريخ: 24 ديسمبر 2020

Customs Notice No. (6) of 2020
concerning the procedures for proving
exportation of goods for VAT purposes

إعلان جمركي رقم (6) لسنة 2020
بشأن إجراءات اثبات تصدير البضائع
لغايات ضريبة القيمة المضافة

Pursuant to the requirements of the Federal Tax Authority (FTA) and to facilitate the procedures for proving exportation of goods through customs exit points for VAT purposes, the taxpayer must abide by the provisions and conditions set forth herein to prove exportation of the goods. It has, therefore, been decided that:

بناءً على متطلبات الهيئة الاتحادية للضرائب ولأغراض تسهيل إجراءات إثبات تصدير البضائع عبر المنافذ الجمركية لغايات ضريبة القيمة المضافة، يتعين على دافع الضريبة الذي يرغب في إثبات تصدير البضائع الالتزام بالأحكام والشروط المبينة في هذا الإعلان، وعليه فقد تقرر ما يلي:

Article (1)

The following procedures shall be satisfied to prove exportation of the goods to the outside of the UAE:

- المادة (1)**
- يشترط لإثبات تصدير البضائع إلى خارج الدولة اتباع الإجراءات التالية:
- 1- توفر نسخة بيان الدخول الأول من قبل شركات التخليص.
 - 2- تنظيم بيان جمركي معد وفق الإجراءات الجمركية المتبعة لإثبات خروج البضاعة من الدولة عبر شركات التخليص الجمركي.
 - 3- تنظيم شهادة خروج/دخول الجمارك معتمدة وذلك بإصدار شهادة خروج/دخول (10 دراهم) وتصديق شهادة خروج/دخول (20 درهم).
 - 4- معاينة (تفتيش) البضائع معاينة فعلية من حيث (الوصف، النوع، الكمية، ... إلخ) وذلك بتحصيل رسوم مطابقة البضائع بناء على طلب كتابي من العميل (150 درهم).

- 1- A copy of the first bill of entry by the customs clearance companies must be made available.
- 2- A customs declaration shall be prepared according the applicable customs procedures through the customs clearance companies to prove exportation of the goods to the outside of the UAE.
- 3- A customs exit/entry certificate shall be prepared and approved. The certificate is issued for (AED10) and endorsed for (AED20).
- 4- The goods shall be physically examined (inspected) in terms of the (description, type, quantity, etc.). A fee of (AED150) for conformity of the goods upon a written request from the customer shall be levied.

Article (2)

The above procedures and conditions shall not be duplicated when claiming refund of customs guarantees from the Customs and for proving exportation of the goods to the Federal Tax Authority (FTA) for VAT purposes for the same transaction. The other procedures and conditions applicable for the purposes of customs guarantees refund shall remain unchanged.

المادة (2)

لن يتم تكرار الإجراءات والشروط المبينة أعلاه في حال المطالبة باسترداد الضمانات الجمركية من الجمارك وإثبات تصدير البضائع لأغراض ضريبة القيمة المضافة للهيئة الاتحادية للضرائب عن ذات المعاملة، على أن تظل باقي الإجراءات والشروط الأخرى المتبعة لغايات رد الضمانات الجمركية كما هي.

Article (3)

This Customs Notice shall apply to consignments and goods being cleared as of 1st January 2021. All relevant entities and departments are requested to take necessary actions to implement this Notice, each within their respective competencies.

المادة (3)

يُطبق هذا الإعلان الجمركي على الشحنات والبضائع التي يجري تخليصها اعتباراً من 2021/01/01 وعلى كافة الجهات والإدارات المعنية اتخاذ الإجراءات اللازمة لتنفيذه كل فيما يخصه.

For your information and necessary action as required.

للتفضل بالعلم واتخاذ ما يلزم.

for Dr. Mohammed Abdullah Al Mehrezi

Director General



د. محمد عبد الله المحرزي
المدير العام